
常見問題 

(Frequently Asked Questions) 

一、報名階段 Registration Phase 

(一) Q：請問是否接受紙本報名資料? 

Are paper-based registrations acceptable? 

A：本競賽只接受線上報名。 

報名專區：https://www.tecofound.org.tw/nz/2025/login.php 

The contest only accepts online registration.   

Registration：https://www.tecofound.org.tw/nz/2025/login.php 

(二) Q：繳交資料使用的文字語言規定？

    Language requirements for the submission of contest documents. 

A：臺灣賽：限定中文；國際賽：限定英文。參賽人員的姓名、決賽現場簡報等 

使用的語言，亦同此規範。 

Taiwan Contest : Chinese Language Only. 

International Contest：English Language Only. 

The names of participants and the language used in the final round 

presentations are subject to the same language requirements. 

(三) Q：若報名人數超過報名系統可填寫的人數(指導教授 4 人、隊長 1 人、隊員 9 人)

怎麼辦? 

What should be done if the number of registrants exceeds the contest 

group limit in the online registration system (4 advisors, 1 team leader, 

and 9 team members)? 

A：請於本「智能系統」(https://lin.ee/FbSaezX)對話框中，留下團隊作品名稱、 

申請人名、連絡電話與電子信箱，主辦單位會於上班時間由專人回覆與說明處理

方式。 

Please provide the project name, team title, applicant's name, contact 

number, and email address in the “Intelligent System” chatbot at 

(https://lin.ee/FbSaezX). The organizing committee will contact you 

during business hours. 
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(四) Q：本年度畢業學生可否參加？ 

                Are graduates of this year eligible to participate in the contest? 
 

            A：可以。於報名期間(2025/2/10-6/25)身分為大學及碩博士生，並能提出學生證明 

或在學證明，即具備參賽資格。 
 

                Yes, from now until June 25, 2025, individuals who are undergraduate or 

graduate students and can provide proof of student status or enrollment 

are eligible to participate in the contest. 

 

(五) Q：只有我一人，可以報名嗎? 

            May I register alone, without a team? 
 

            A：不可以。每隊 4 人以上(含指導教授)，可跨系校，每人限報名乙隊(指導教授不在 

此限)。 

 

1. Each team should consist of at least 3 students and 1 advisor. 

2. Participants can be from different departments or universities. 

3. Each person is limited to joining one team (advisors are not subject to 

this restriction). 

 

(六) Q：沒有指導教授，可以報名嗎? 

            May I register without an advisor? 
 
            A：不可以。每隊 4 人以上(含指導教授)，可跨系校，每人限報名乙隊(指導教授不在 

此限)。 
 

1. Each team should consist of at least 3 students and 1 advisor. 

2. Participants can be from different departments or universities. 

3. Each person is limited to joining one team (advisors are not subject to 

this restriction). 

 

(七) Q：指導教授可以擔任隊員嗎？  

            May the advisor be a team member? 

 

A：不可以。僅接受在學學生擔任隊員與隊長。 
 

            No, only enrolled students are allowed to be team members or team 

leaders. 

  



(八) Q：我是在臺灣就讀大專院校的外籍生(或在國外就讀的臺灣籍學生)，我可以報名 

哪一個競賽？ 

            I am an international student at a higher education institution in Taiwan  

            (or a Taiwanese student studying abroad). Which contest may I sign up 

for? 

 

A：請以所屬學校的學籍(身份)，報名可以參加的賽別。  

1. 臺灣賽：限臺灣大專院校師生(含碩/博士班) 

2. 國際賽：世界各國大專院校(含台灣)師生(含碩/博士生) 

 

※ 每隊四人以上(含指導教授)；可跨系校，每人限報名乙隊(指導教授不在此限)。 
 

          Please register for the contest based on your institutional affiliation 

(Taiwan or international institution) and eligible categories. 

  1. Taiwan Contest 

  Open to undergraduate and graduate students from universities  

in Taiwan.  

  2. International Contest 

  Open to undergraduate and graduate students from universities 

  worldwide, including Taiwan. 

 

Important Notice: 

– Each team should consist of at least 3 students and 1 advisor. 

– Participants can be from different departments or universities. 

– Each person is limited to joining one team (advisors are not subject to  

  this restriction). 

 

(九) Q：填寫報名資料需要一次完成嗎? 

            Do I need to complete the online registration in one session? 

 

A：6 月 25 日報名截止日前，均可重複登錄帳號進入系統進行資料更新與上傳， 

報名截止，系統亦同步關閉。 
 

You may log in Registration System multiple times to update and upload 

your information before the June 25 deadline. Afterward, the system will 

close. 



(十) Q：報名完成後，是否可以更換作品名稱、隊伍成員、作品企畫書與附件? 

After completing the registration, is it possible to change the work title,  

            team roster, project proposal, and attachments? 

 

A：於 6 月 25 日報名截止日前，均可重複登錄帳號進行資料更新與上傳。報名截止 

(6 月 26 日 00:00)後，除特殊原因，且由團隊指導教授向主辦單位東元科技文教基

金會提出申請外，不得更改隊員名單、作品名稱、作品企劃書與附件。 
 

              You may log into the Registration System to update your information 

before the June 25 deadline. After 00:00 on June 26, changes to the team 

roster, work title, project proposal, or attachments will not be permitted, 

except in special cases with a request from the advisor to the TECO 

Technology Foundation. 

 

(十一)  Q：企畫書與附件無法上傳? 

                What should I do if I am unable to upload the project proposal and 

attachments?  

   

A：1. 請先確認檔案是否小於 10MB。 

2. 檔案名稱不可以包含下列任意字元 \ /：*？”< >|  
 

1. Please ensure that the uploaded files are less than 10MB in size. 

2. Please make sure that the file names do not contain punctuation marks 

or any of the following characters: \ / : * ? " < > |. 

 

(十二)  Q：報名團隊如何確認是否報名成功？ 

                How can a registered team confirm their registration was successful? 

 

         A：主辦單位在檢核團隊與作品資料的完整性後，會以電子郵件發出「報名成功」的 

通知。如果在 6 月 27 日以前都未收到，請來信告知 syu@teco.com.tw。 
  

After submitting the team registration and project documents, the 

organizing committee will review the application information to ensure it 

complies with the contest rules and is complete. Once verified, a 

“Registration Successful” notification email will be sent to confirm your 

registration. If you have not received it by June 27, please reach out to 

syu@teco.com.tw 
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(十三)  Q：我想知道入圍決賽名單的公佈日期？ 

    When will the list of finalists be announced? 

 

A：國際賽 7 月 11 日 

臺灣賽 7 月 18 日 

公佈在 

1. 東元科技文教基金會官網 http://teco.tecofound.org.tw/zh-tw/pages/41 

2. 臺灣大學永續辦公室網站 https://sustainable.ntu.edu.tw/  

3. 臺灣大學官方臉書 https://www.facebook.com/iloventu/?locale=zh_TW  

4. 智能服務系統主動發送訊息 
 

The finalist results will be announced on July 11 for the International 

Contest and July 18 for the Taiwan Contest. Results will be posted on the 

following platforms: 
 

1. TECO Technology Foundation Official Website: 

http://teco.tecofound.org.tw/zh-tw/pages/41 

2. National Taiwan University Office of Sustainability Website: 

https://sustainable.ntu.edu.tw/ 

3. National Taiwan University Official Facebook: 

https://www.facebook.com/iloventu/?locale=zh_TW 

4. The Intelligent Service System (https://lin.ee/FbSaezX) will proactively 

send messages announcing the finalists. 

 

(十四)  Q：請問競賽評審委員組成方式? 

    How is the competition judging panel formed? 

 

A：1. 評審委員會總召集人：國立臺灣大學校長 陳文章先生 

2. 臺灣賽評審委員：邀請國內學者專家組成 

3. 國際賽評審委員：邀請國內外學者專家組成 
 

1. Chairperson of the Judging Panel: Dr. Wen-Chang Chen, President of 

National Taiwan University. 

2. Taiwan Contest Judges: A panel of domestic scholars and experts. 

3. International Contest Judges: A panel of both domestic and 

international scholars and experts. 
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(十五)  Q：如何取得「參賽證明」? 

               How can I get the Certificate of Participation? 

 

A：凡報名資料完備，並且在 6 月 27 日前收到「報名成功」通知信的參賽團隊， 

   就會在 8 月 31 日前收到由主辦單位以電子郵件寄發的「參賽證明」電子檔， 

   謹此公告周知。 

All teams with complete registration information and who receive the 

“Registration Successful” notification email by June 27 will be issued 

a digital “Certificate of Participation” via email by August 31. Please 

take note of this announcement. 

  



 
二、決賽階段 Final Round Phase 
 

(一)  Q：我想知道「決賽辦法」？ 

        I would like to inquire about the “Finals Rules“. 

 

A：決賽分組簡報、實作答問。相關辦法與規範，會在 7 月初透過官網及智能系統 

公告。 
 

The “Finals Rules” include group briefings and practical Q&A sessions. 

The relevant rules and regulations for the competition will be announced 

on the official Website and the intelligent system in early July. 

 

(二)  Q：入圍決賽後我需要做甚麼？ 

   What should I do after advancing to the finals? 

 

A：公佈當日，入圍團隊只要有留下 e-mail 的成員，都會收到完整的入圍決賽的 

通知，內含所有参加決賽必須繳交的資料項目與配合事項。 
 

On the announcement day, team members who provided their email will 

receive a notification with all necessary materials and requirements for 

the finals. 

 

(三)  Q：指導教授無法出席決賽，是否會有任何影響? 

        What if the advisor is unable to attend the finals?  

 

A：指導教授須全程參與。 
 

The advisor is required to attend the entire event. 

 

(四)  Q：決賽時，團隊需全員到齊嗎？ 

        Is full attendance required for all team members during the finals? 

 

A：臺灣團隊(包括臺灣賽、國際賽)全員需全程到場出席決賽。國外團隊出席成員包含 

學生 2 人(含)以上與指導教授。 
 

1. For Taiwanese teams (including both the Taiwan contest and 

International Contest), all members must be present throughout the 

entire finals. 

2. For international teams, at least 2 students, along with the advisor, 

must attend. 

  



 

(五)  Q：我是國外團隊，如果來臺灣參加決賽，主辦單位會有相關補助費用嗎？ 

Will the organizing committee provide any subsidies for foreign finalist 

teams coming to Taiwan for the final round?     

 

A：1. 凡入圍必須來臺出席決賽 

(出席成員包含學生 2 人(含)以上與指導教授) 

2. 凡出席決賽之團隊,可以獲得的獎金與旅費 

(1) 旅費補助約美金 1,500 元 

(2) 獎項最低獎金為美金 1,500 元 

3. 大會提供服務項目: 

(1) 食宿交通的諮詢 

(2) 提供全程保險 

(3) 安排參訪臺灣淨零科技頂尖機構或企業 
 

1. All finalist teams must attend the final contest in Taiwan. The attending 

members must include at least 2 students and 1 advisor. 

2. Teams that attend the final contest will receive the following financial 

support: 

A. Travel subsidy of approximately USD 1,500. 

B. Minimum prize money of USD 1,500. 

3. The organizing committee provides the following services: 

A. Consultation on accommodation, meals, and transportation. 

B. Full insurance coverage throughout the event. 

C. Arranged visits to Taiwan's leading net-zero technology institutions 

or enterprises. 



(六)  Q：決賽參賽團隊有哪些權利與義務，或注意事項? 

What are the rights, obligations, and important notices for teams 

participating in the finals? 

 

A：1. 為確保競賽品質，獎項必要時得從缺。 

2. 依中華民國所得稅法第十四條第一項第八類之競技、競賽及機會中獎之獎金或

給與，獎金列為「競技競賽及機會中獎」，依法扣 10%稅金；非本國籍人士依

法扣 20%稅金。 

3. 主辦單位將提供決賽團隊參賽證，未佩戴參賽證或穿著不符合服裝規範者，如

經提醒仍不改善，主辦單位有權取消其參賽資格。 
 

1. To uphold the contest’s standards, the organizers reserve the right to 

withhold awards if deemed necessary. 

2. In accordance with Article 14, Paragraph 1, Subparagraph 8 of the 

Republic of China Income Tax Act, awards or grants from competitions 

are classified under “competition, contest, and winning opportunities” 

income and are subject to a tax deduction of 10% for nationals and 

20% for non-nationals. 

3. The organizers will issue the official badges of participation to teams 

advancing to the Final Round. Non-compliance with the mandatory 

display of participant badges or adherence to the prescribed dress 

code, despite reminders, may lead to disqualification. 

 
三、國際賽團隊參訪 International Teams Field Trip 

 
(一)  Q：我可以參加賽後 8 月 20 & 21 日的參訪行程嗎? 

May I participate in the field trip scheduled for August 20 & 21 after the 

finals? 

 

A：1. 凡國際賽團隊皆可以報名。 

2. 8 月 20 & 21 日為國際賽入圍決賽團隊師生，安排淨零企業或機構參訪行程 

(行程七月公告)。 
 

1. All International Contest teams are eligible to register. 

2. On August 20 & 21, a field trip to net-zero enterprises or organizations 

will be arranged for the finalist teams and their faculty members (the 

itinerary will be announced in July). 

 

(二)  Q：參訪行程需要任何費用嗎? 

Is there any cost for the field trip? 

 

A：兩天一夜參訪行程為免費服務(費用全數由主辦單位支持，歡迎踴躍參加)。 
 

The two-day, one-night field trip is offered free of charge (all expenses 

will be covered by the organizer, and active participation is highly 

encouraged.). 


